
PROTOKOL Nr LVII/2018

z sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniw 27 wtze nia 2018 r.
w sali OSp w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Andrzeja Kornackiego - przewodnicz4cego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Soboczyrlska _ Inspektor ds. Obslugi Rady i Kadr w
Urzgdzie Gminy Rybno

Obrady rczpoczgto o godz. 10:00, zakorlczon o o god,z.14:25

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W sesji bierze udzial 13 Radnych

Nieobecni Radni: Marian Granica, Dariusz Karbowski

- Iista obecno5ci stanowi zaQcznik do protokohr.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

l.Pan Tomasz Wggrzynowski - W6jt Gminy

2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy

3.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawnv

4.Soltysi

- lista obecnoSci stanowi zal4cznik do protokolu

6.Mieszkaflcy

Z.Dyrektorzy jednostek o5wiatowych, rodzice oraz uczniowie

Porzqdek sesji:

Ad.1 i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

obrady LVII sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:00 pan Andrzej Kornacki przewodnicz4cy

Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych na sari obrad a nastgpnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu
Iisty obecno6ci, na sali znajduj sig 13 radnych co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych
uchwal.

Ad.3,Ustalenie porzldku obrad.

Przewodnicz4cy Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad.

Porzqdek obrad:

l.Otwarcie sesli.

2,Stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

3.Ustalenie porzqdku obrad.

4.Przyjgcie protokolu z LVI sesji Rady Gminy Rybno.

5.Sprawozadanie migdzysesyjne W6f ta Gminy Rybno.

6.Wrgczenie stypendi6w naukowych W6jta Gminy Rybno.

T.Podigcie uchwal w nastgpujecych sprawach:



1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 201&2032;

2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2018 rok;

3) okre5lenia trybu i szczeg6lowych kryteri6w oceny wniosk6w o realizacig zadania publicznego w

ramach inicjatywY lokahej;

4) przyst4pienia do zmiany planu zagospodarowania Przeshzennego gminy Rybno w obrgbie

geodezyjnym ZabinY;

5) rozpatrzenia skargi na dzialalno6C W6ita Grniny Rybno'

S.Wolne wnioski i zaPytania.

g.Zamkniecie obrad.

Kieruj4c nastgpnie zapytanie o Propozycjg zrniany porz4dku obrad'

Wniosk6w o zmianq porz4dku obrad: Sekretarz Grniny - Pani Jolanta Jendrycka wniosla o

wprowadzeniewpktTPpkt6proiekfuuchwalywsprawieuchwaleniazmianyczgicistudiuttt

uwarunkouafi i kierunk6w zagospodarowania przestrzenftego gminy Rybno '

Po czym poddal pod glosowanie wniosek W6ita Gminy o wprowadzenie do porz4dku obrad w pkt 5'

ppkt 6 projektu uchwaty w sprawie uchwalenia zmiany cz6ci studium warunkouail i kierunkmo

zagospotlarmnania przestrzenne7o Sminy Rybno.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych

glosami:

-,,2a" -13
- ,,Przeciw' - 0

-,,wshzymujecych sig" - 1

wniosek uwzglgdnila.

Nastgpnie poddal pod glosowanie porz4dek obrad.

RadaGminywglosowaniujawnymnaustawowyskladRady15Radnychwobecno6ci13Radnych

glosami:

-,,2a" - 73

- ,,przeciw' - 0

- ,,wstrzymuiqcych sig" - 0

przyj$a porz4dek obrad LVII sesli Rady Gminy, kt6ry Po ohvarciu sesji, i stwierdzeniu

prawomocno6ci obrad iest nastgpui4cy:

4.Przyigcie protokolu z LVI sesii Rady Gminy Rybno'

5.Sprawozadanie migdzysesyjne W6jta Gminy Rybno'

6.Wrgczenie stypendi6w naukowych W6ita Gminy Rybno'

T.Podjgcie uchwal w nastgpul4cych sprawach:



1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowei Gminy Rybno na lata 2018-2032;

2\ zmnnw btd2ecie Gminy Rybno na 2018 rok;

3) okre5lenia trybu i szczeg6lowych kryteri6w oceny wniosk6w o realizacjq zadania publicznego w

ramach inicjatywy lokalnej;

4) przyst4pienia do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego gminy Rybno w obrgbie

geodezynym Zabtny;

5) rozpatrzenia skargi na dzialalno5d W6jta Gminy Rybno;

6) uchwalenia zmiany czgsci studium uwarunkowari i kierunk6w zagospodarowania przestrzennego

gminy Rybno.

S.Wolne wnioski i zapytania.

9,Zamknigcie obrad.

Ad.4.Przvigcie protokolu z LVI sesii Radv Gminv Rvbno.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z LVI sesji Rady

Gminy.

Uwag nie wniesiono.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki poddal pod glosowanie protok6l z LVI sesji

Rady Gminy.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych,

glosami:

-r3 - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"

-0 - ,,wstruyrnuj4cych sig"

przyjgla protok6l z LVI sesji Rady Gminy Rybno.

Ad.5. Sprawozdanie miedrysesyine W6ita Gminy Rvbno.

Przewodnicz4cy Rady - Parr Andrzej Kornacki udzielil glosu Sekretarz Gminy - Pani ]olancie

Jendryckiej, kt6ra w zastepstwie W6jta Gminy przedlo7yla sprawozdanie z dzialalno$ci

migdzyseslnej W6jta.

Nastgpnie przewodniczqcy zaproponowal aby z uwagi na to, i2 sesja poswiecona jest migdzy innymi

wrgczeniu stypendi6w naukowych, pytania do sprawozdania przedloiryC w wolnych wnioskach.

Rada pozytywnie zaakceptowala propozycjg przewodnicz4cego rady.



Ad.6.Wrgczenie s(ypendi6w naukowych W6ita Gminv Rybno.

stypendia otrzymali uczniowie, kttuzy wyr62niaj4 si9 nie tylko osi4gnietymi wynikami w nauce lecz

tak2e wzorowym zachowaniem i zaanga2owaniem w Zycie szkolnej spolecznofci. wyr62nienia

wrgczali - W6jt Gminy Rybno Tomasz Wggrzynowski, przewodniczEcy Rady Gminy Rybno -
Andrzej Kornacki, Skarbnik UG w Rybnie - Zdzislaw a Kanicz oraz Dyrektorzy szk6l z terenu Gminy

Rybno: Hanna Kirchhof, Boguslaw Lukwiriski, Ewa Kopafiska, Boiena Dobrzyitska orazEwa Golder.

Wyr62nieni uczniowie: Liceum Og6lnoksztalc4ce im. Bp. ]ana Chrapka w Rybnie: Agata Rogozyrlska,

Kacper Kowalewski, Aleksandra Zawadzka, Iwona Staszyriska, Natalia Kleis! Kinga Karbowska i

Julia Szczepaiska.

Bran2owa Szkola I Stopnia w Rybnie: Patrycja Chala, Kinga Monczkowska, Krystian Zdrojewski,

Dominika l,ugowska, Krzyszlof Okuniewski, Dawid Dolggowski, Adrianna Kosiriska, Angelika

Bandurska, Justyma Kliniewska, Damian Komorowski, Piotr Kozlowski, Damian Orzechowski.

Gimnazjum irn Marii Sklodowskiej-Curie w Rybnie: Marlena Kalinowska, Jakub Tara, Mateusz

Budzirlski, Kamil Sobieraj i Oliwia Gajek. Szkola Podstawowa im. Ks. Jana Twardowskiego w

Rumianie: Amelia Chyrzyrlska, Anna Rozentalska, Malwina Januszewski, Ztzanna Karnirlska,

Weronika Bach, Marta Rozentalska, Paulina Uzarska oraz Weronika Rucifska.

Szkola Podstawowa im. Polskich Mistrz6w Olimpijskich w Zabinach: Faustyna Koparlska, Maja

Osmafuka, JoachimGrosz, Zuzarma Sokolowska, Julita Lewicka, Oliwia Zdunek.

Szkola Podstawowa im. Kawaler6w Orderu U6miechu w Rybnie: Alicja Wieczorek, Antonina Tatarek,

Dorota Rosik, Agata Szumilak, Mikolaj Maciejewski, Marianna Krajewska, Ztzanna Zablotna,

Dominika Jarzyrka, Agata Karbowska, Karolina Lelirlska, Matylda Kietpinska, Karolina

Trrtszczyfrska, Oskar Szerszerl, Gabriel Kruszyriski, Jakub Wiergowski, Paulina Nazar, Karolina

Karbowska i Marta Tomaszewska. Niepubliczne Gimnazjum im. Jana Pawla II oraz Szkola

Podstawowa im. Marii Konopnickiej w Hartowcu: Filip Pedynkowski, Julia D4browska i Izabela

Cichorska.

Przewodnicz4cy Rady zarz4dzrlprzerwg w obradach od godz. 11:30 do godz.'I-I:SS

Ad.7.Podjgcie uchwal w nastgpui4cych sprawach:

1) zmianv Wieloletniei Prognozy Finansowei Gminy Rybno na lata 2018-2032

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Piotra Kamirlskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamifski poinformowal, Z projekt uchwaly w sprawie zmiary Wieloletniej

Prognozy Finansowej Grniny Rybno nalata 20'18-2032 zostaly pozytywnie zaopiniowany.



Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly

Pytarl nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnl.rn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 13 Radnych,
glosami:
-1.3 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuj4cych sig"
podjgla uchwalg Nr LVIIflfl8 w sprawie zmiany Wieloletniei Prognozy Finansowej Gminy

Rybno na lata 201&2032

Uchwaia stanowi zal4cznik do protokolu.

2) zrnian w budiecie Gminy Rybno na 2018 rok

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Piotra Kamirlskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamirlski poinformowal i2 projekt uchwaly w sprawie zmian w bud2ecie Gminy

Rybno na 2018 rol zostal pozytywnie zaopiniowany.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaty.

Glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Kamiriski zwr6cil sig z zapytariem do Skarbnik Gminy, czy w procedowanym

projekcie uchwaly uwzglgdniono Srodki na zakup nieruchomo5ci.

Skarbnik Gminy - Pani Zd.zislawa Kanicz w odpowiedzi wyja5nila, i2 aktualnie w budiecie nie ma

Srodk6w na nabycie nieruchomo6ci od osoby, kt6ra zostala wskazana na wczorajszym posiedzeniu

kornisji.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz zwr6cil sig z pytaniem do Skarbnika Gminy, czy prawd.4 jest,2e

gmina zaci4gngla kredyt w wysoko6ci 5 mh oraz czy gmina pozyskala Srodki ze 5rodk6w unijnych na

inwestycje?

Skarbnik Gminy - Pari Zdzislawa Kanicz w odpowiedzi wyjaSnila, iir, slan zadhtzenia uwzglgdniaj4

sprawozdania kwartalne, z kt6rymi mozna sig zapoznat. Natomiast kredyt na chwilg obecnq nie

zostal zaci4gnlety. Wskazala rdwnie2 na kwotg pozyskanych Srodk6w unijnych.



Radny - Pan sylwester Kasprowicz podkresril i zapytar o niniejsze kwestie poniewaz pan piotr

Kamirlski podczas spotkarl z mieszkarlcami wprowadza ich w bl4d twierdz4c,2e grnina posiada

wysoki poziom zadlu2enia oraz nie pozyskala jak dot4d 2adnych Srodk6w zewngtrznych.

soltys solectwa Gronowo-Par Miroslaw Mgzykowski stwierdzil i2 pan piotr Kamituki oparl swo;e

wypowiedzi na danych zawar$rch w bud2ecie .

Radny - Pan Piotr Kamifiski odwolal sig do projektu wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno

na lata 2018-2032, kt6ry wskazuje na stan zadhr2enia gminy.

skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wyjasnila, jak nale\ interpretowac wielkosd zadfu2,enia

gminy

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz stwierdzil, i2 chcial dad wyr az temr, 2e przewodnicz4cy komisji

budZetu i finans6w - Pan Piotr Kamituki wprowadza w bl4d mieszkarlc6w gminy, podaj4c

nieprawdziwe informacje w zakresie zadfu2enia gminy.

Wigcej pytai nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaty przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych,
glosami:
-L3 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wshzymui4rych sig"
podjgla uchwalg Nr LYllftZ/l8 w sprawie zmian w budiecie Gminy Rybno na 2018 rok

Uchwala stanowi zalqcznik do protokofu.

3) okre6lenia trl,bu i szczes6lowvch kryteriow ocenv wniosk6w o realizacig zadania publicznego w

ramach iniciatvwv lokalnei

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6crl sig do Radnego Pana Piotra Kamiriskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamirlski poinformowal, i2 projekt uchwaly w sprawie okreSlenia trybu i

szczeg6lowych kryteri6w oceny wnioskdw o realizacjg zadania publicznego w ramach inicjatywy

lokalnej zostal zaopiniowany pozytywnie.

PrzewodniczEcy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.



Glos zabrali

Soltys solectwa Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski zwr6cil uwagg, i2 wedhrg niego projekt

zawiera nie6cisloSci w zakresie trybu odwolawczego od odrzuconego wniosku przez w6jta.

Na tym dyskusjg zakoriczono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnofci 13 Radnych,
glosami:
-73 -,,2a",
- 0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymujlcych sig"
podigla uchwalg Nr LVIIp3/f8 w sprawie okre6lenia trybu i szczeg6lowych kqrteri6w oceny

wniosk6w o realizacjg zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnei

Uchwala stanowi zal4cznik do protokohr.

4) przystlpienia do zmiany planu zagospodarowania przest.zenneqo gminv Rvbno w obrgbie

geodezvinym Zabinv

Ptzewodricz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Piotra Kamirlskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamirlski poinformowal, ii projekt uchwaly w sprawie przyst4pienia do zmiany

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Rybno w obrgbie geodezyjnyn Zabiny zostal

zaopiniowany pozytywnie.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. po odczytaniu protektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych,
glosami:
-13 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 - ,,wstrzymuj 4cych sig"
podjgla uchwalg Nr LVIIf4l8 w sprawie przystqpienia do zmiany planu zagospodarowania

przestrzennego gminy Rybno w obrgbie geodezyjnym Zabiny.

Uchwala stanowi zaQcznik do protokohr.



5) rozpatrzenia skargi na dzialalno66 W6jta Gminv Rybno

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Piotra Kamirlskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiflski poidormowal, i2 projekt uchwaly w sprawie rozPatrzenia skargi na

dzialalnoSC W6jta Gminy Rybno zostal zaopiniowany pozytywnie.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjq nad proiektem uchwaly.

Glos zabrali:

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz, jako przewodnicz4cy komisji rewizyjnej poinformowal, i2

komisia rewizfna ponownie rozpafizyla przedmiotow4 skargg. Przedstawil w niniejszym zakresie

wynik glosowania komisji nad zarzutarni poniesionymi w skardze. wskazal, i2 w ocenie komisji

skarga nie zasluguje na uwzglgdnienie.

soltys solectwa Gronowo- Pan Miroslaw Mg2ykowski zwr6cil sig do Pana sylwestra Kasprowicza o

poinformowanie, jak glosowali poszczeg6lni czlonkowie komisii.

wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara stwierdzil iL dalszy ptzebieg dyskusji w tej materii

iest bezzasadny. Tym samym zwr6cil sig do radnych, kt6rzy uwaitai,, ii skargg naleiry ]trznat za

zasadn4, o zredagowanie stosownego Proiektu uchwaly.

Mieszkaniec - Pan Dariusz Jarzembek stwierdzil, i2 nie zostal poinformowany o terminie

rozpatrywania skargi i proponuje przeniesienie przedmiotowego projektu uchwaty na koletnq sesig.

Wskazal, i2 przygotuje odpowiedni proiekt uchwaly.

sekretarz Gminy -Pani Jolanta Jendrycka wskazala, i2 Pan Przewodnicz4cy Rady informowal, i2

skarga zostanie rozpatrzona na sesji we wrze6niu.

softys solectwa Gronowo- Pan Miroslaw Mgzykowski stwierdzil, ii strona powinna zostaa

poinformowana o terrninie zalatwienia skargi. wskazanie za6, i2 skarga zostanie zalatwiona we

wrze5niu jest zbyt og6hY.

Radca Prawny - Pan Zbigniew Drzystek wylasnit, iz termin sesji, na kt6lej lozpatrywana iest skarga

zostal podany do publicznej wiadomosci. Publikator BIP jest urzgdowyrn publikatorem. Dalej

wskazal, iZ nie moila uwzglgdnic wniosku, osoby nie b9d4c4 radnym, o mo2liwo6ci przedlo2enia



przezef proiektu uchwaly. Bowiern inicjatywa uchwalodawcza przyshrguje radnemu rady otraz
w6itowi.

Mieszkaniec - Pan Dariusz Jarzernbek stwierdzil zatem, i2 skor4 nie przysfuguje mu prawo
wniesienia projektu uchwaly, to rada powinna przygotowad proiekt uwzglgdniaj4cy skargg.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki wni6sl o wylEczenie z porz4dkw obrad niniejszego
projektu uchwaly.

wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara wyraz sprzeciw wobec zgloszonego wniosku przez
przewodnicz4cego rady.

Ptzewodnicz4cy rady poddal pod glosowanie zlo2ony wniosek w sprawie zdjgcia z porz4dku obrad
sesji projektu uchwa! w sprawie rozpatrzenia skargi na dzialalno6ci W6jta Gminy Rybno.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13
Radnych, glosami:
-5 - ,,2a",
- 5 - ,,przeciw"
- 3 -,,wstrzymuj4cych sig"
wniosku nie uwzglgdnila.

Wigcej pytaf nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaly przez
Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 1s Radnych w obecnoSci 13 Radnych,
glosami:
-6 - ,,2a",
- 5 - ,,przeciw"
- 2 - ,,wstrzymuj 4cych sig"
podjgla uchwalg Nr LVII,r5Sfl8 w sprawie rozpatrzenia skargi na dzialalnojd W6jta Gminy Rybno.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokofu.

6) ..ch*alenia ,-ianv czg6ci studium o*ar.tt ko*arl i kierunk6* ,ago"podarowani"
przestrzennego qminv Rvbno.

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego pana piotra Kamirlskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.



Radny-PanPiotrKamifskipoinformowal,i2projektuchwa}ywsprawieuchwaleniazrntanyczq(ci

sfudium uwarunkowaf i kierunk6w zagospodarowania przestrzennego gminy Rybno zostal

zaopiniowany po zY rJ w nre.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad proiektem uchwaty'

Pytarl nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady po odczytaniu projektu uchwaty przez Wiceptzewodnicz4cego Rady' poddal

go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych'

glosarni:
-13 -,,2a",
-O - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymujlcYch sig"
poallta u"trwati't{r rvIvSo/ra w sprawie uchwalenia zmiany czg6ci studium uwarunkowarl i

kierunk6w zagospodarowania przestrzennego gminy Rybno'

Uchwala stanowi zal4cznik do protokoh.r.

Ad.S.Wolne wnioski i zaPvtania.

Glos zabrali:

Mieszkaniec - Pan Jan Leliriski wyrazil podzigkowania za pomoc rolnikom w czynno5ciach

podejmowanych w zakresie zwalczaria skutk6w suszy.

soltys solectwa Gronowo - Pan Miroslaw Mgzykowski w imieniu Pana Edmunda Ligmana, bylego

w6jta Gminy, zwr6cil sig do w6jta Gminy o zamieszczenie na stronie urzgdowej urzgdu gminy

wyroku ( tu odczytal wyrok Sadu Rejonowego w Dzialdowie)'

Nastepnie zapytal:

l.Dalczego do tej p ory nte zamieszczono wyniku w sprawie naboru, kt6ry odbyl sig w 2016 r' na

stanowisko ds. organizaclnych i funduszu soleckiego;

2. Czy gmina jest przygotowana do wyplaty ewentualnych odszkodowari od bezpodstawnie

pobieranych od mieszkarlc6w oplat za przyl4cze wodoci4gn'

3. Z czego wyntka ogloszenie przetargu na dostawg kruszywa w przyszlym roku?

4.Jaki jest cel budowy amfiteatru w Dgbieniu?

5.Czy Domy Seniora s4 konieczne w ka2dei rnieiscowo6ci i czy gming stad na taki wydatek?

6.Czy wsp6lpraca trans graniczna nie przyniesie gminie strat?

7.Czy wrg:zerrie, w dniu dzisiejszym stypendi6w, nie moglo odbyC sig na pocz4tku sesji' a nie po

sprawozdaniu migdzysesyjnym, kt6re trwalo zbyt dhrgo i bylo form4 kampanii wyborczej?

S.jakie korzy6ci przynosi gninie nadawanie tytufu Honorowego Obywatela Gminy?
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9.Ile wynosi zadlu2enie gminy na d zief.t27 wrzelniabr.?

10.Czy gmina zatrudnila pracownika do demonta2u wodnego placu zabaw?

11. Na podstawie jakich kryteri6w wykonuje sig remont dr6g gminnych?

T2 stwi.dzit" i2 podczas tegorocznych obchod6w Dni Rybna dalo sig zauwa2yd kampan ig wyborcz4.
l3.Dalczego Pan w6jt nie chce bra6 udziatu w spotkaniach wyborczych z pozosta$mi kandydatami?

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek rrryjadnif iZ przedstawiony przez pana Miroslawa
Mgzykowskiego wyrok ulegl zatarcrt z mocy prawa. w zwi4zku z tym nie moite zosta(.podany do
wiadomo5ci publicznej, bowiem skazanie stalo si9 nie byle. odnosz4c sig do poruszonego zagadnienia
podnosz4cego kwestig odpowiedziarnoici gminy za pobieranie wskazanych oplat wlasnil i2 taka
sytuacja nigdy nie miala rniejsca. wyrok, kt6ry przedstawil pan Mirosraw Mg2ykowski w sprawre
dotyczy innych oplat.

Sekretarz Gminy - Pani folanta Jendrycka udzielila wyja6nierl na zapytania pana Miroslawa
Mg2ykowskiego:

1. Osoba zatrudniona na stanowisko ds.organizacyjnych i funduszu soleckiego byla zahudniona
w ramach zastepstwa pracownika.

2. Przetargna d.ostawe kruszywa zostal ogloszony w zwiEzku zkwot4, kt6ra ptzekracza

ustawowy pr6g kwofr zam6wienia.

3. Budowa amfiteatru w Dgbieniu-wol4 mieszkarlc6w jest kompleksowe zamknigcie
prowadzonej inwestycji. wia6n a, i2 takich okresleri uzywa sig czgsto dra okreflenia opisu
przedmiofu przedsigwzigcia.

4. \Nylainia, i2 w chwili obecnej na terenie gminy istn iej1 ju| trzy Domy Seniora. program

rz4dowy w ramach, kt6rego nast4pila realizacja wskazanych przedsigw zi$., zapewnia

r6wnie2 dofinansowanie utrzymania Dom6w Seniora.

5. Nie ma 2adnego ryzyka w inwestycjach podejmowanych w ramach wsp6lpracy trans

granicznej.

6. Wyrazia zdumienie, co do zarzutu w zakresie czasu trwania sprawozdania migdzysesfnego
wskaztjqc, rzbyly co do, niekt6rych sprawozdarl zastrze2enia, 2e nie uwzglgdniaiq calo6ci

dzialalno5ci w6jta.

7. Kwota zadhtLenia gniny pozostala ju2 wskazana przez pani4 Skarbnik.

8. wyjaSnila, i2 nie ma wiedzy na temat zahudnienia pracownika w odrodku sportu i Rekreac;r

Wdjt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski nawiEzttj}c do podnoszonej celowo6ci funkcjonowania
Dom6w seniora wyjaSnil, i2 pehri4 one r6wnie2 funkcjg swietlic wieiskich. podkresrif 2e takie
przedsigwzigcia maja na celu poprawg bytu os6b starszych. ponadto wyjasnil, i2 kwestii nadawania
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tytuha Honorowego Obywatelstwa nie moZna ujmowad w wymiarze korzy5ci Do te' pory tytul

nadano osobom , kt6re godnie promuJ4 naszq gmmg'

Radny -- Pan Bogdan Wantowski zapytal, iakie byly powody zmiany lokalizacji terenu z

przeznaczeniem na plac zabaw. Ponadto zaPytal, dlaczego na dzisieiszq seslg nie przybyl przeze

zakladu komunalnego, kt6ry mial przedstawid sprawe podwyZki stawek wody'

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski w odpowiedzi wyjaSnil ii: z powod'6w slu2bowych Pan

PrezesZakladuGospodarkiKomunalrrejniem6glwzi4dudziafuwdzisielszqsesji.Ponadtowskazal,

i2 po zamianie przepis6w stawki wody ustalane s4 przez Parlstwowe GosPodarstwo Wodne Wody

Polskie.Wzakresieponiesioneisprawyd'ziakiprzeznaczoneinabudowgp|aclzabawwyjasnil,i2

przy)eta zostala zasada zakupu dzialek naibardziei atrakcyinych Taka sytuacja miaLa mieisce w tym

wypadku. WartoSC dzialki zostanie oszacowana przez rzeczoznawcg'

Soltys solectwa Gr4dy - Pan Mirosiaw Remus wyja5nil, iit podi4l sig demonta2u wodnego placu

zabaw za ceng nii:sz4 niz wskazal Pan solgs z Gronowa. wyrazil slowa podzigkowania za polozenie

asfaltu w miejscowoSci Gr4dy oraz za zagospodarowanie dzialki. Nastqpnie odwolal sig do lokalizacji

karetki pogotowia w Rybnie podkre6laj4c, i2 mieszkarlcy cztti4 sig batdziej bezpiecznie|

soltys solectwa Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski stwierdzil, i2 wody Polskie nie s4 podmiotem

uprawnionyrn do ustalania stawek wody. Nastepnie odni6sl sig do sprawy udostgpniania sali

kandydatombior4cymudzialwwyborachsamorz4dowych.Stwierdzili2brakwtymwzglgdzie

okre5lonego porz4dku. Dalej zapytal iaki byl koszt organizacii imprezy plenerowej Dni Rybna'

Radna - Pani Agnieszka wysocka - wytazlla slowa podzigkowania za usunigcie drzew. Dalei

komentui4c zalrwa|yla, iz Rada Gminy jednoglosnie opowiedziala sig za lokalizacj4 karetki

pogotowia w Rybnie. Nie bylo sprzeciwu w tei materii. Zwt6cila twagg, i slusznyn wydaje sig

podjgcie dzialari mai4cych na celu zapewnienie weekendowei opieki rnedycznej'

sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wyja6nila pokr6tce procedurg ustalania stawek wody. w

kwestii udostgpnienia sal na zebrania przedwyborcz e wskazah, iZ nie ma w tym wzglgdzie Zadnych

ptzeszk6d. Nie mniej jednak sale te z odpowiednim wyprzedzeniern musz4 zostae plzygotowane do

wybor6w.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz wyrazll slowa :uznania dla przedlo2onego przez sekretarz Gminy

sprawozdaniamigdzysesinego,PaniSkalbnikzawyjasnienianatematzadluZeniagminyRybnooraz
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W6jtowi Gminy i pracownikom urzgdu za dzialania, kt6re przyczynlly sig do powstania plazy w
Rybnie.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara zwr6cil uwagg, i2 nadanie tytufu Honorrwego
obywatela nie powinno byd postrzegane w wymiarze materiarnym. pozytywnie odni6sl sig na temat
powstalych na terenie gminy Dom6w seniora oraz w kwestii wsp6rpracy transgranicznei.

Radny - Pan Pioh Kamirlski poinformowal, i2 w dniu dzisiejszym zroLyl zaproszenie dla w6ita
Gminy o wzigcie udziafu w debacie wyborczej. pozytywnie ocen funkcjonuiEcy juz Dom seniora w
Dgbieniu. Ponadto podkre6lif i2 kontaktowal sig w sprawie finansowania inwestygi w zakresie trans
granicznym - norweskim. Jego zdaniem taka forma korzystania ze Srodk6w ma wiere niejasnych

punkt6w, co daje podstawg, aby korzysta( ze Srodk6w uniinych

sekretarz Gminy - Pani ]olanta Jendrycka wyjasnila, i2 gmina korzysta z europejskich funduszy trans

granicznych, a jak twierdzi Pan Kamillski z funduszy norweskich. Poinformowaia o zatrudnieniu

osoby aspiranta Posterunku Policji w Rybnie oraz o zakresie jego rewiru.

soltys solectwa Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski wyjasnif i2 jego intencj4 nie jest zamykanie

Donu Seniora. Nastgpnie odni6sl sig do kwestii proceduralnych ustalania stawek wody ptzez zaklad

gospodarki komunalnej. Zwr6cil uwagg, rt mieszkatlcy Gronowa prosili o wytyczenie granic dzialki
znajduj4cej sig przy Swieflicy wiejskiej. Do tej pory sprawa nie zostala zalatwiona. zapytal dlaczego w

$on roku nie nadano tytulu Honorowego Obywatela Gminy Rybno oraz czy gmina, zgodnie z

wnioskiem Parafii w Koszelewach, dofinansuje renowacjg elewacji zewngtrznel kosciola w
Koszelewach.

Sekretarz Grniny - Pani Jolanta Jendrycka wyja6nila procedurg ustalania stawek wody. Podkre6lil i2

dzialania w tym zakresie, ustalenie stawek wody dokonuj4 Wody polskie.

w6jt Gminy -Pan Tomasz wggrzynowski odnosz4c sig do sprawy nadania tegorocznego tytulu
wyja6nil, i2 dzialania kapituly sq poufne. Nie mniej jednak podkredlil, i2 przykryrn jest kiedy rady pan

Piotr Gurgielewicz stwierdzil i gmina Rybno jest zbyt mala, aby nadawac tego rodzaju odznaczenia.

Nie podzielil tego stwierdzenia, opieraj4c sig na fakcie, i2 na terenie gminy jest lub pochodzi, wiele

os6b kt6re zasfuguj4 na ten tytul.

softys solectwa Gralewo-stacja-Pani Jolanta Kgpczyfuka zapytala, czy zostanie dokonana naprawa

gminnei drogi gruntowej w niejscowosci Gralewo-stacja, kt6rei potrzeba zostala iw| zgloszona.
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Zwr6clla uwagg na niebezpieczerlstwo drogowe spowodowane zl4 otganizaciq ruchu w obrgbie

hwajqcej budowy ronda w Tuczkach.

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski w odpowiedzi wyja6nif 2e wskazana droga zostanie

naprawiona. Dalej komentui4 c , byry rozwazane r6izne rozwi4zaria w zakresie tymczasowei

organizacii ruchu drogowego w mietscu trwai4cej budowy ronda Nie mniej jednak przyjgto

funkcjonuj4ce rozwi4zanie.

soltys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw MgZykowski zapytal, kiedy zostanie udzielona odpowied2 ze

strony urzgdu w kwestii wytyczenia granic dzialki, o kt6rei m6wil wcze6niei'

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski wyjasnil iiz prace geodezylne s4 kosztowne ' Zazwyczaj

wykonu je sig je na terenie maj4cym zostad obigtym inwestyci4 '

soltys solectwa Gronowo- Pan Miroslaw Mg2ykowski stwierdzil, i2 jego zdaniem nie ma iadnych

ptzeszk6d, aby dokonaC wytyczenia granic przedmiotowei dzialki'

w6jt Gminy -Pan Tomasz Wggrzynowski wfaSnil kwestig twolzenia wsp6lnot mieszkaniowych na

terenie gminy. Zwr6ctl:uwagg, i zostanie udzielona wszelka pomoc w tej materii'

wiceprzewodnicz4cy Rady -Pan Dariusz Tata zwracai4c sig do Pana Miroslawa Mgzykowskiego

stwierdzil, i2 jego wypowiedzi na temat budowy dom6w seniora, a rnianowicie i2 generuj4 one

koszty, daly postawg do wniosku, i2 Pan Miroslaw MgZykowski iest Przeciwny Powstawaniu tego

typu obiekt6w.

Radny - Pan Pioh Kamirlski wyiasnit i2 w swoiei wypowiedzi na temat funduszy, mial na mySli

fundusze transgraniczne. Odni6sl sig do sprawy 3,5 mln kredytu, o ktdrym byla mowa 15 grudnia

2017 r.

skarbnik Gminy - Pani zdzblawa Kanicz wyjasnila, i2 w grudniu 2017 rokrt byla mowa o

planowanym kredycie w roku 2018 . wskazala r 6wnie2, i2 pontszono w6wczas sprawg zaci4gnigtego

ju2 kredytu. Poinforrnowala ,i2 wszelkie zmiany w bud2ecie w zakresie funduszy trans granicznych

zostan4 uwzglgdnione w mornencie realizacji przedsigwzigd.

przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej odni6sl sig do organizacji ruchu drogowego na telenie

prowadzonej budowy ronda w Tuczkach. wskazal i2 ]rrritijta przyigtych rozwi4zafr w tym zakresie

irycie i bezpieczerlstwo ludzkie iest naiwaznieisze. Zwt6cil rwagg, iiL praca os6b zasiadai4cych w
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kapitule ocenia mieszkarlcy, nie powinien tego robic w6jt. Dalej wskazal, iz pismo informuj4ce o
czgsciowym odbiorze remizy w Hartowcu otrzymal zbyt p6zno. odnosz4c sig do wypowiedzi pana

sylwestra Kasprowicza, zwr6cil sig aby ten wskazal kiedy padla jego wypowiedz na temat, iz w
gminie Rybno ,,nic sig nie robi."

Radry - Pan sylwester Kasprowicz wfia5nil, i2 nie przypomina sobie dokladnie, kiedy padla

wypowied' przewodnicz4cego na temat prowadzonych inwestycji w gminie Rybno. Nie mniej jednak

stlvierdzil, 2e Pan Przewodnicz4cy nie wypowiedzial sig pozytywnie na temat tego, co jest

realizowane .

Przewodnicz4cy Rady -Pan Andrzej Kornacki wfiafnil, i2 nie ponosi odpowiedzialnosci za

wypowiedzi innych kandydat6w. Ponadto wskaza\ ze je2eli zostanie zapytany o to, co zostalo

zrealizow ane, w6wczas udzieli stosownel odpowiedzi.

softys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski stwierdzil, iiL podczas spotkari wyborczych

poszczeg6lni kandydaci prezentuj4 swoje programy wyborcze. wskazal, iz w6jt -pan Tomasz

wggrzynowski ma mozliwosc udzialu w spotkaniach wszystkich kandydat6w onz tdziela(
odpowiedzi na pytania mieszkafc6 w, czy tei.. prezentowania swolego programu.

wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara wyrazil slowa uznania za wykonane w uplywai4cej

kadencji inwestycjg dokonuj4c por6wnania w stosunku do ubieglej kadencji.

Radna - Pani Agnieszka wysocka zwracaj4c sig do Pana Dariusza Tary podkre$lila, i2 pan Miroslaw

Mgzykowski jest bardzo aktywnym solrysem, dzialajqcym na rzecz swoich mieszkaric6w. Nie mo2na

oceniad jego dzialalnoSci na podstawie tego, tle razy ogrzewa sig Swietlice wiejsk4.

wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara wyjasnil, iz to pan soltys Mg2ykowski dzij sam

powiedzial, i2 Swietlica jest ogrzewana dwa razy do roku. Nie zaprzecza temu, ze pana soltys nic nie

robi.

Radny - Pan Tomasz Bielecki w imieniu rolnik6w podzigkowal za stacjg meteotologiczrrq oraz za

zaanga2owanie gminy w pomoc rolnikom w dzialaniach na rzecz zwalczania skutk6w tegorocznej

suszy. Zwr6cil r6wnie2 uwagg na zbyt dlugie i dezorganizuj4ce prac9 rady wypowiedzi pana

Miroslawa Mg2ykowskiego.

Mieszkaniec -Pan Marek Paprocki zwr6cil radnym uwagg, aby powstrzymali sig z ocen4 swoich

koleg6w. Zwr6cil sig do Pana sylwestra Kasprowicza, co jako radny w okresie kadencii zrobil dla

swojego okrggu.
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Radny - Pan sylwester Kasprowicz wyja6nif i2 poinformowal swoich wyborc6w o biuletynie

informacyjnym, w kt6rym zamieszone zostan4 wszystkie dzialania, jakie podj4l na rzecz swoich

wyborc6w.

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan D aritszTara wyrazil slowa uznania dla dzialalnodci Pana Sylwestra

Kasprowicza jako radnego.

W6it Gminy - pan Tomasz Wggrzynowski wskazal, jak bardzo ceni dzialalnoSC Pana Sylwestra

Kasprowicza.

Mieszkaniec - Pan Dariusz jarzembek zwr6ci uwagg, i2 do tei pory nie zostala ztealizowana obietnica

w6jta w zakresie doprowadzenia wodoci4gu.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski odpowiadai4c wyjaSnil, i2 nie rnoZna w tei chwili

doprowadzid wodoci4gu do jednego gospodarstwa. Pozostale, znajdui4ce si9 tam nieruchomosci sq

wlasnosci4 kolei pafstwowych. Mieszkarlcy tych budynk6w starai4 sig o ich przeigcie. Dopiero

w6wczas nast4pi doprowadzenie wodoci4gu.

Mieszkaniec - Pan Dariusz Jarzembek zwr6cl uwagg, ize znajdtie sig tam r6wniez gospodarstrvo

Partstwa Montowskich.

Mieszkaniec - Pan Marek Paprocki pozytywnie ocenil Biuletyn Informaclny Gminy. Nie mniej

jednak zawr6cil sig do w6jta i ,,redaktora naczehego" Sylwestra Kasprowicza, czy s4 iakies

niepowodzenia.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wyjSnila, i2 redakcj4 biuletynu zajmuje sig sekret arz urzgdrt

oraz pracownik, nie za5 Pan Kasprowicz. Wszelki uwagi w tym zaklesie nale2y kierowa6 do

wskazanych os6b. Ponadto podkreslila, 2e biuletyn zawiera treSci na temat tego, co dzieie sig w

gminie.

Mieszkaniec-Pan Dariusz Jarzembek poinformowal, i2 na wniosek Pana w6jta, zostal wezwany na

posterunek policji i przesluchany w charakterze Swiadka na okolicznoSd wywozlt nieczystoqci przez

Pana Piotra Kamirlskiego przy wykorzystaniu jego licencii.

Na tym dyskuste zakorlczono.
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Ad.9.Zamknigcie obrad.

o godz.14:25 Przewodnicz4cy Rady Pan Andrzej Kornacki - wobec wyczerpania dziennego porz4dku

obrad - zamkn4l obrady LVII sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakorlczono.

Protokolowala:
iN SP.EK'TC)R

, gr llu "
Do niniejszego protokolu zallcznik formalny stanowi obraz i dZwiek.

l7


